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En gräns har passerats. Över 50 golfbanor har 
förädlats och förfinats. Magnus Sunesson har rest 
land och rike runt för att göra spelet på våra banor 
ännu roligare. Här är hans egen golfhistoria.

MAGNUS 
 SUNESSON
B E R ÄT TAT  FÖ R  TO M AS  H AG F E L DT

” S N I T T S C O R E N  P Å  V Å R T  18:e hål 
har sänkts”, sa klubbchefen på 
en svensk golfklubb.

Det var exakt den hälsning 
jag ville ha.

”Medlemmarna är nöjdare 
och gladare när de spelat sin 
runda och går upp mot klubb-
huset. Flera stannar i restau-
rangen och hänger kvar på 
klubben.”

Själv får jag en skön känsla 
när jag hör det. Att det är detta 
som på något sätt är meningen 
med allt jag har gjort som gol-
fare. Det är ju det här jag velat 
uppnå: att hjälpa klubbar att 
presentera finare banor för sina 
medlemmar och gäster, att fler 
får njuta av detta fantastiska 
spel ute i vår magiska golfmiljö.

Det är ju en ynnest.
Vi gjorde klipplinjerna och 

klipphöjderna på Högbo GK:s 
18:e hål helt annorlunda. Ruffen 
framför dammen blev lite bre-
dare. Fler bollar hinner numera 
stanna på torr mark, utan plikt, 
innan de rullar ner i hindret.

När det sista hålet spelas med 
ett leende går man inte lika 
snabbt till parkeringen för att 
slänga golfbagen i bakluckan.

Jag kommer att komma till-
baka till mitt jobb som golfkon-
sult, till min nisch att utveckla 
och förädla golfbanor, till den 

idé jag fick för tio år sedan och 
som jag idag kan kalla för ”me-
ningen med allt”. 

Jag har på det här sättet 
fått chansen att minnas mina 
år inom golfen. Mycket har 
hänt sedan jag slog mitt första 
golfslag, med en vänsterklubba, 
och det var länge sedan jag 
tänkte på flera av händelserna. 
Men allt jag gjort sedan min 
proffsdröm väcktes till liv för 
46 år sedan har faktiskt handlat 
om golf.

Jag har fått ett antal ögon att 
se med när jag blickar ut över 
ett golfhål.

•   •   •
S O M M A R E N  1 9 7 8  F I C K  jag bära 
en gigantisk golfbag. Det stod 
Hogan på den. Jag var 14 år och 
gick caddie åt en amerikansk 
spelare i ett måndagskval till 
Scandinavian Enterprise Open, 
SEO. Huvudtävlingen skulle 
spelas på Vasatorps GK. Kva-
let gick på min hemmaklubb 
Landskrona GK.

Det var hur coolt som helst. 
Jag fick en dröm om att en gång 
bli lika bra som dem jag fick se 
på närmast möjliga håll. Också 
jag skulle bli proffs.

Vi var ett stort gäng på klub-
ben, säkert fler än 20 i junior-
gruppen. Berit Persson ordnade 

tisdagstävlingar, cuper och var 
underbart drivande. Magnus 
(numera Atlevi) var hennes son. 
Han var underbarnet som se-
dan blev tidernas yngste på Eu-
ropatouren. Vi sparrade varan-
dra, vi blev rivaler men framför 
allt vänner. Vi var ett supergäng 
som spelade golf tillsammans 
360 dagar om året. Klubben var 
vår ungdomsgård.

Mitt allra första golfminne är 
från 1973. Jag hängde med en 
kompis och hans pappa till Bar-
sebäck. Det var en sommardag. 
Vi åkte dit för att äta glass, spela 
tennis och bada i poolen. När 
kompisens pappa gick till res-
taurangen lånade vi hans klub-
bor och gick till rangen. Han 
spelade med vänsterklubbor. 
Jag tyckte att det var skitkul och 
ville börja. Min pappa gick och 
köpte 3–4 vänsterklubbor. 

Vår tränare Gerry Gardiner 
fick mig sedan att spela från 
höger. Han var en underbar 
människa, han var duktig med 
oss. Vi lärde oss golfen på ett 
naturligt sätt, och vi ville bara 
bli bättre och bättre. 

1982 var vi nykomlingar i elit-
serien. Vi vann SM i Linköping. 
Året därpå försvarade vi guldet i 
Söderhamn.

Lagfotografierna därifrån har 
jag alltid behållit. Idag är de 
uppsatta på mitt kontor. Just 
nu bredvid en hole-in-one-tavla 
från Kenya Open på Muthaiga 
Golf Club 1987…

•   •   •
D E T  V A R  1 9 8 7  jag gjorde min 
första säsong på Europa-
touren. Till slut hade jag kom-
mit dit. I mitt femte försök på F
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 Tourskolan på La Manga hade 
jag äntligen lyckats. Tre gånger 
tidigare hade jag missat kvalet 
med ett slag. 

Innan tävlingen hade jag sagt 
till min pappa: ”Om jag missar 
detta nu så gör jag något an
nat!”

Jag kom fyra och kände en 
otrolig lättnad.

Å andra sidan hade jag trivts 
och gillat livet även på den 
svenska golftouren, SGT. Det 
fanns många fina tävlingar att 
spela, vecka efter vecka, och vi 
kunde leva på det. Vi var ett gott 
gäng. Vi åkte upp till Västerås, 
Örebro, Stockholm och alla an
dra ställen där touren spelades. 
Själv köpte jag min mammas 
bil, en grön Saab 99, som alltid 
hade plats för några polare.

Jag vann totalt fyra gånger. 
När jag tog steget till Europa
touren var jag redo.

•   •   •
H Ö J D P U N K T E R N A  I N T R Ä F F A D E 
säsongerna 1991 och 1992, på 
banor som Wentworth, Puerta 
de Hierro och Royal Birkdale.

I Madrid Open spelade jag 
med Bernhard Langer. Vi hade 
förstås mötts tidigare – men 
den här gången gick vi i ledar
bollen och det var oerhört läro
rikt att se hur han hanterade 
dagens situationer för att kunna 
vinna. Han inledde med en 
quickhook på tvåan. Han slog 
bollen långt till vänster också 
på trean. Därefter slog han inte 
ett slag med sin driver. Han 
spelade efter sina resurser för 
dagen och var hur smart som 
helst. Själv kom jag fyra.

Jag slutade fyra även i PGA 
Championship.

Ett härligt minne är söndags
varvet i The Open Champion
ship på Royal Birkdale. Dels är 
banan underbar och utlagd i en 
fantastisk golfmiljö, dels hade 
jag förmånen att spela ganska 
sent på eftermiddagen efter en 
låg lördagsscore (68 slag).

Det var smockat av publik 
under hela rundan. Att spela 
inför fullsatta läktare… jo, det 
gav feeling. Jag hörde flera 

svenska röster från kullarna på 
avslutningshålen: ”Kör, Sune, 
kör Sune!” Dessutom spelade 
jag bra. Efter en dubbelbogey 
på sexan gjorde jag sex birdies 
i rad. Till slut kom jag tolva. 
Jag gick varvet på 67 slag och 
var  totalt ett slag efter Seve 
 Ballesteros, Bernhard Langer 
och Greg Norman.

•   •   •
1 9 9 4  B L E V  M I T T  sista år på 
touren. Jag hade älskat tourlivet 
men också saknat mina barn 
som var små på den tiden. 

Jag hade haft höga målsätt
ningar, aspirerat på att ta mig 
till den absoluta världstoppen, 
drömt om Ryder Cup, och så 
vidare. Däremot hade jag som 
några andra av oss svenskar 
gått i en teknikfälla; att söka 
den perfekta svingen istället för 
att lita till det spel som var mitt 
naturliga.

På greenerna hade jag fått 
puttyips. Det var på de långa 
puttarna jag totalt tappade kon
trollen. Min boll kunde starta 
två meter till höger om den 
tänkta linjen. 

Golfen gick plötsligt att hata. 
Självklart kände jag ett hat både 
mot spelet och mig själv, att jag 
just då inte lyckades klura ut 
hur jag skulle lösa det. Idag är 
yipset, det förhatliga rycket i 
högerhanden, lyckligtvis borta.

Men självklart funderar jag 
ibland på vad som hänt om kar
riären fortsatt. Det var verkligen 
något speciellt att vara med om, 
de miljöer man fick uppleva och 
de golfbanor man fick spela i 
professionella sammanhang.

Intresset för golfbanors ar
kitektur och skötsel har alltid 
varit stort. Även när jag spelade 
tävlingsgolf kunde jag gå om
kring och njuta av både desig
nen och miljöerna vi spelade i.

Jag fick också tala om banor
na under mina år som tvkom
mentator för Viasat Golf.

Kanske intresset startade 
redan när jag som 14åring för 
första gången var i Skottland? 
Jag hade vunnit dåvarande Col
gate Cup och vi var fyra unga 

vinnare som fick åka till St An
drews för att spela Old Course. 
Men jag förstod inte tjusningen 
med banan överhuvudtaget. 
Jag tyckte att det var rena ski
ten. Det dröjde 40 år innan jag 
spelade Old Course för andra 
gången.

Det skedde under fyra under
bara dagar i strålande väder. 
Idag tycker jag att banan är helt 
sagolik. Det bevisar vad erfaren
het och kunskap kan ge. 

46 år senare ser man en golf
bana med andra ögon.

•   •   •
G O L F L I V E T  F O R T S A T T E  D I R E K T 
efter spelarkarriären. Först 
oväntat som pro på Drottning
holm som hade sett en blänkare 
i Svenska Dagbladet:

”Vi har sett att du ska sluta 
spela – kan du tänka dig att 
söka tjänsten som tränare hos 
oss och flytta till Stockholm?” 
frågade klubbchefen och ord
föranden.

”Nej, det har jag inte tänkt 
mig”, svarade jag.

Men en vecka senare var jag 
anställd.

Jag trivdes jättebra. Att vara 
pro på en golfklubb är också en 
ynnest om man älskar spelet 
och tycker om att hjälpa män
niskor. 

Jag ger fortfarande lektioner. 
Numera på Glumslövs GK hem
ma i Skåne. För min del handlar 
inte golfutbildning enbart om 
själva svingen och tekniken. 
Jag vill studera spelaren ur ett 
helhetsperspektiv, hur man gör 
sina förberedelser, hur man 
kommer fram till bollen, hur 
man tittar mot målet, bestäm
mer sina strategiska vägval, var 
man ställer vagnen, hur saker 
och ting händer beroende på 
hur man uppträder…

Enbart med de kunskaperna 
blir man en bättre golfare.

•   •   •
I N T R E S S E T  L E D D E  M I G  också 
till jobb som greenkeeper och 
även som klubbchef på Rya 
Golfklubb utanför Helsingborg. 
Under en intensiv och lärorik 

” Jag hade som några andra av oss 
svenskar gått i en teknikfälla; att söka 
den perfekta svingen istället för att lita 
till det spel som var mitt naturliga.”

” Vid mina banbesiktningar identifierar 
jag ofta 80–120 punkter som sedan 
successivt kan åtgärdas. Det handlar om 
små detaljer som kan göra stor skillnad.”

period, från 2012 till 2013, för
ädlades banan. 

Jag lyckades få medlemmar
na att rösta nej till en tidigare 
detaljplan om en större omgör
ning. Med betydligt mindre 
medel och ett nytt ekonomiskt 
tänk förbättrades golfbanan 
med snyggare klipplinjer, flera 
nya klipphöjder, trädgallring, 
slyrensning och mycket annat 
som bidrog till en starkare golf
upplevelse på en vacker plats 
som Rya intill Öresund.

Jag blev sjuk, gick in i väggen 
och slutade.

Och någon gång, mitt under 
återhämtningsperioden, ställde 
jag mig själv frågan:

”Nu när jag har lyckats hjälpa 
Rya – varför ska jag inte kunna 
göra detta för andra klubbar 
och banor?”

År 2014 gjorde jag min första 
Masterplan för Värpinge i Lund. 
Jag hade fått min första kund. 
Nyligen ringdes Håkan från 
Värpinge för att få hjälp när ro
botgräsklippare ska installeras 
och de nya klipplinjerna ska 
optimeras.

Totalt har jag hittills hjälpt 
51 klubbar. Från Lydinge och 
Mölle till Finspång, Lindesberg 
och Reykjavik GC på sagolika 
Island.

Vid mina banbesiktningar 
identifierar jag ofta 80–120 
punkter som sedan succes
sivt kan åtgärdas. Det handlar 
om små detaljer som kan göra 
stor skillnad. Alla banor har 
sin unika karaktär, sina styrkor 
och  sin egen ”sense of place”, 
som jag alltid vill förstärka. När 
miljön förfinas ökar trivseln. 
När banan passar alla ökar 
 spelglädjen.

Jag vill titta på en golfbana 
med allas ögon. Från banarbe
tarens till klubbchefens, från 
den äldre medlemmens till 
tourspelarens.

Det känns gott att ha gjort 
en insats, att kunna hjälpa så 
många klubbar att öka golfgläd
jen på deras banor. Det värmer 
när jag tänker på det. Det har 
på något sätt varit meningen 
med allt.
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I GOLFENS TJÄNST
Som golfkonsult 
förädlar Magnus 
Sunesson golfbanor 
som ska passa alla – 
även det egna spelet 
med hickoryklubbor.
FOTO MICKAEL TANNUS
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